

EARTHQUAKE

DIZHEN

地震

2011 年

第 31 卷

第 1 期

目 次

中国大陆及邻区地震活动周期及显著性检验	尹继尧,朱元清,宋治平,薛 艳,张国民,刘 杰,梅世蓉	(1)
用 sPn 与 Pn 波走时差测定近震震源深度的方法	王登伟	(12)
地电阻率多极距观测系统及试验研究	王兰炜,朱 旭,朱 涛,张世中,刘大鹏,胡 哲,张 宇	(20)
印度—澳大利亚板块边界带强震活动与中国大陆西部强震活动的相关性研究	邵志刚,武艳强,马宏生,李志雄	(32)
中国东北地区地震活动的动力背景及其时空特征分析	高立新	(41)
亚洲国家地震生命损失的标度律及中长期预测研究	傅征祥,孙丽娜,金学申,齐玉妍,邵辉成	(52)
基于 Weibull 分布地震信息熵对中国大陆西部强震活动状态的分析	王行舟,蒋长胜,洪德全,刘泽民,郑先进	(58)
断层气探测方法在深隐伏活断层探测中的有效性研究	刘学领,马建英,杨绪连,任 峰,李一兵	(67)
华北地区水平形变场动态变化分析	张风霜,杨 博,占 伟	(75)
2008 年西藏 4 次 $M_s 6.0$ 以上地震前拉萨地电场异常信号特征	马钦忠,唐宇雄,张永仙	(86)
由同震形变理论计算地震烈度分布的讨论	张晁军,李卫东,李大辉,林 捷,侯燕燕,张爱武,陈会忠	(98)
并行计算在遥感震害提取中的应用	郑友华,王晓青,窦爱霞,袁小祥	(107)
利用 Sato 模型对宁夏及邻区尾波 Q 值的研究	师海阔,朱新运,贺永忠,张立恒	(118)
鄂尔多斯和塔里木地块运动与中国大陆强震关系探讨	刘明军,樊计昌,韩艳杰,王士华,胡中民,莘海亮,赵 丽	(127)
基于 ArcGIS Server 的地震应急数据与服务共享研究	席 楠,姜立新	(135)
全球 7 级以上大地震及中国 4 级以上地震目录(2010 年 1~3 月)	丁秋琴,苗春兰	(146)

* * * * *

期刊基本参数:CN11-1893/P * 1981 * q * 16 * 148 * zh * P * ¥20.00 * 1150 * 15 * 2011-1

EARTHQUAKE

Vol. 31 No. 1 2011

CONTENTS

Periodicity Analysis and Confidence Test of Seismic Activity in China Continent and Adjacent Regions ... YIN Ji-yao,ZHU Yuan-qing,SONG Zhi-ping, et al.	(1)
Determination Method of Local Earthquake Source Depth Using the Traveltime Difference of Pn and sPn WANG Deng-wei	(12)
Multi-separation Array Geo-electrical Resistivity Observation System and its Experimental Observation WANG Lan-wei,ZHU Xu,ZHU Tao, et al.	(20)
Possible Impacts of Seismic Activity in Indian-Australian plate on the Western China Continent ... SHAO Zhi-gang,WU Yan-qiang,MA Hong-sheng, et al.	(32)
Dynamic Background and Space-time Characteristics Analysis of Earthquake Activities in Northeast China GAO Li-xin	(41)
Scaling Laws of Earthquake Fatalities and Long-term Forecast for Some Countries in Asia FU Zheng-xiang,SUN Li-na,JIN Xue-shen, et al.	(52)
State Analysis on Strong Earthquake Activity in West China Continent Based on Seismic Information Entropy of Weibull Distribution	
..... WANG Xing-zhou,JIANG Chang-sheng,HONG De-quan, et al.	(58)
Validity Study of Fault Gas Detection Method in Detecting Deep Buried Active Faults LIU Xue-ling,MA Jian-ying,YANG Xu-lian, et al.	(67)
Dynamic Variations of the Horizontal Deformation Field in North China	
..... ZHANG Feng-shuang,YANG Bo,ZHAN Wei	(75)
Abnormal Characterisrics of Geoelectric Field at Lhasa Station before 4 Ms 6.0 Earthquakes of 2008 in Tibet	
..... MA Qin-zhong,TANG Yu-xiong,ZHANG Yong-xian	(86)
Discussion on the Seismic Intensity Distribution Calculated by Co-seismic Deformation Theory ZHANG Chao-jun,LI Wei-dong,LI Da-hui, et al.	(98)
Application of Parallel Computing to Seismic Damage Extraction from Remote Sensing Images..... ZHENG You-hua,WANG Xiao-qing,DOU Ai-xia, et al.	(107)
Q Values of Seismic Coda in Ningxia and Adjacent Regions based on Sato Model	
..... SHI Hai-kuo,ZHU Xin-yun,HE Yong-zhong, et al.	(118)
Relationship between the Movements of Ordos and Tarim Blocks and Strong Earthquakes in China Continent	
..... LIU Ming-jun,FAN Ji-chang,HAN Yan-jie, et al.	(127)
Study of Earthquake Emergency Data Sharing and Services Based on ArcGIS Server	
..... XI Nan,JIANG Li-xin	(135)